

Tilstede: **Distriktstab:** Børge M., Annika P., Jesper Ø., Per N., Inge K., Michael J., Jesper P. (Referent)
Fårvang Gruppe: Anne Mette, Jørgen
Hadsten Gruppe: Ole
Hammel Gruppe: Jens, Per
Herskind Gruppe: Jens, Jørgen
Stilling Gruppe: Anders
Søften Gruppe: Torben
Veng Gruppe: Søren, Kirsten, Jørgen
Them Gruppe: Kenneth
Repræsentant fra Moselund Spejdercenter: Jens
Endvidere deltog: Peter Stubkjær Andersen (fra Hovedbestyrelsen), Jesper Winther

Dagsorden:

1. **Godkendelse af dagsorden.** v/ Børge Møller, DTC
Ud over udsendt dagsorden bliver punkt 4 nævnt, som også er sendt ud særskilt. Punkter som er med i referatet men ikke på indkaldelsens dagsorden var: 7, 9, 12, 13
2. **Nyt fra Hovedbestyrelsen.** v/ Peter Stubkjær Andersen, HB's nye formand
Peter S. Andersen er hovedbestyrelsens ene halvdel af det nye formandskab og kontaktperson til Gudenå Distrikt, og var derfor glad for at komme på besøg og snakke om korpsets arbejde og sparre med de fremmødte til distriktsrådsmødet. Af hovedpunkter kan nævnes:
 - a. I HB's strategi er der bl.a. fokus på dygtige ledere, spejdergrupper der skal virke som lokale kraftcentre, uddannelse og stærkere lederskaber i grupperne i 2018.
 - b. Der arbejdes pt. på en håndbog til Palletten. Denne skal styrke og udbrede brugen af palletten. Der var meget nysgerrighed omkring hvornår den udkommer. Peter kunne ikke love noget, men HB har et håb om, at den var klar til sommer.
 - c. HB har fokus på at vi skal være beredt til vækst. Der var fremgang i medlemmer sidste år.
 - d. Dialog omkring en arbejdsgruppe i korpset ved navn Arbejdsgruppe For Kirkelige Aktiviteter, og hvordan man kunne udbrede det kristlige i spejderarbejdet.
 - e. Dialog omkring problemer med officelt KFUM-materiale fra korpset som bliver udsolgt igennem 55 Grader Nord, og at det opleves, at der går lange perioder, hvor materiale ikke kan fremskaffes.
 - f. HB har også fokus på det tværkorpelige spejderarbejde. En undersøgelse skulle vise at vi på tværs af de Danske spejderkorps skulle have omkring 92% til fælles, og ca. 8% der gør os unikke, hvilket giver ekstra grund til arbejde på tværs af korps.
3. **Nyt fra distriktsturneringen.** v/ Jesper Winter, koordinator for årets distriktsturneringer
Jesper W. sørger blandt andet for at der er sammenhæng og sammenspil imellem de 2 turneringer (henholdsvis for bæver/ulve og junior/spejder/senior). Grupperne der står for turneringerne står for alt planlægning, aktiviteter m.m.

- a. Det fælles tema for årets turneringer er "Agent 17". Invitationerne bliver sendt fra S.E.T. (Spejdernes Efterretnings Tjeneste). Bæver/ulve skal på agentskole. Junior/spejder/senior skal finde en forsvundet superagent.
 - b. Der vil være brug for lederhjælp fra grupperne til turneringen. Der vil være brug for ledere, postansvarlige og nogen der ønsker hjemmearbejde før lejren. Der kommer nærmere info ud omkring dette i nyhedsbrev ca. 1. april.
 - c. Grupperne vil modtage mærker inden distriktsturneringen, så de kan udleveres mod en tilmeldingen hos deres leder. Mærkerne er bestilt og distriktet venter på at modtage dem.
 - d. Grupperne skal selv tage imod betaling for turneringen, og vil efter lejren modtage en samlet faktura fra distriktet til gruppens kasser.
 - e. Invitationerne til lejren vil komme på distriktets hjemmeside inden længe. Der vil være et word-dokument til hver turnering, hvor det vil være muligt at indskrive mobile-pay informationer på eller slette dette. Invitationerne vil også komme ud med næste nyhedsbrev fra distriktet. Der vil samtidig komme en uddybende lederinformation.
 - f. Flere ledere var interesseret i et infomøde. Det vil planlægningsgruppen snakke om.
4. **"Sammenlægning" af junior/spejder/senior DT-turneining med DM i Spejder.** v/ Børge Møller, DTC
Imellem de fremmødte ledere og distrikt blev der snakket om fordele og ulemper ved at sammenlægningen. Hovedpunkterne:
- a. Bæver/ulve bliver ikke påvirket
 - b. Lederne oplever at spejderne tænker "hvad vil vi helst". Fordel ved sammenlægning vil være at alle kommer afsted på det samme.
 - c. Det vil være en større oplevelse at komme til DM i Spejder, da der er flere distrikter og vi kan samle lederkræfterne.
 - d. Der var bred opbakning omkring sammenlægningen og ingen indvendinger mod sammenlægning, så det er bestemt at sammenlægningen vil træde i kraft i 2018.
5. **Præsentation af Distriktets regnskab for 2016.** v/ Inge Kragh, afgangende distriktskasserer
Regnskabet blev gennemgået og der blev lavet sammenligninger mellem 2016 og 2015.
- a. Distriktets regnskab kan forefindes på distriktes hjemmeside i 3 dele.
6. **Præsentation af Moselunds regnskab for 2016.** v/ Jens Tønning, repræsentant fra Moselund
Regnskabet blev præsenteret og af hovedpunkter blev nævnt:
- a. 50.000 i overskud for 2016. Af aktiviteter kan nævnes, stor lejr, Moslejr med 2 grupper.
 - b. Der er budgetteret med et underskud på 60.000 for 2017, grundet at Mosmændene deltager aktivt i Spejdernes Lejr og ikke afholder centerlejr selv.
 - c. Der er stadig fokus på byggeprojektet med blandt andet nye toiletter, hvilket er ved at blive fundraiset.
7. **Info omkring Lands-træf 2017 på Gram Slot.** v/ Børge Møller, DTC
Der blev i korte træk snakket om de forskellige dele af Landstræffet, som tager udgangspunkt i at dygtige ledere skaber stærke fællesskaber.
- a. Distriktet betaler et tilskud på 300 kr. pr. deltager fra Gudenå Distrikt. Det betyder f.eks. at hvis man tilmelder sig inden 1. april bliver egenbetalingen ikke 695 kr., men 395kr.

Tilskuddet gives også, hvis det er grupper, der ellers helt eller delvist betaler for deltagerbetalingen. Der kommer senere en beskrivelse af praktikken ved tilskuddet.

8. **Tilskud til lederkurser for ledere i Silkeborg og Favrskov Kommune.** v/ Børge Møller, DTC
Distriktet havde bestemt, at give 25 % tilskud til distriktets ledere på Linien Ud i 2017. Dialog mellem distriktet og fremmødte ledere, hvorvidt distriktet skal give tilskud til ledere i Silkeborg og Favrskov Kommune, for at det er mere ligevægtigt sammenlignet med Aarhus og Skanderborg kommune, som ca. giver 100 % tilskud til kurser.
 - a. Flere ledere melder ind med at det er en god idé for at få flere ledere afsted på kursus. Flere siger at det ikke burde være begrænset til Linien Ud, for korpset har flere gode kurser til voksne.
 - b. Det kunne være godt at give lederne en gulerod ved lederudvikling.
 - c. Det blev derfor aftalt, at distriktet giver 50 % tilskud til alle korpsets voksenuddannelser for rovere og ledere i Silkeborg og Favrskov Kommune.

9. **Afsked af distriktstabsmedlemmer.** v/ Børge Møller, DTC
Både Inger K. og Jesper Ø. stoppede i distriktsstaben. Begge fik rosende ord og lykønskninger til fremtiden samt en gave fra distriktet.

10. **Medlemsopgørelse for 2016.** v/ Børge Møller, DTC
Distriktet uddelte præmier for største vækst i distriktet i henholdsvis procent og antal medlemmer i form af "vækst-horn".
 - a. Fårvang Gruppe og Ans Gruppe havde 33% vækst. Hornet blev udleveret til gruppeleder Anne Mette fra Fårvang. Ans Gruppe var ikke tilstede, så hornet vil blive overbragt.
 - b. Stilling Gruppe havde vækst i form af 19 nye medlemmer. Hornet blev udleveret til gruppeleder Anders

11. **Hjem fra PL/PA, Roland 1 og Roland 2 – og hvad så?** v/ Michael Jensen, DT-ass
Michael havde et kort foredrag omkring ungdomsuddannelser, og hvad spejderne kan hjælpe med i grupperne når de kommer hjem. I korte træk:
 - a. Roland 1 er praktisk udendørs kursus. Starter med patruljeledelse og kan give p-leder hjælp i grupperne
 - b. Roland 2 er både inde og ude. Teoretisk og praktisk kursus i instruktion, konflikthåndtering og ledelse. Spejderne kan her hjælpe med at planlægge og afholde møder med støtte fra leder. Kan få mere ansvar med tiden og udvikle sig som leder/spejder.
 - c. PL/PA i Gudenå Distrikt er pt. opdelt i 3 moduler.
 - i. Modul 1: snuser til patrulje arbejde, er meget praktisk. Trinnet gør Roland 1
 - ii. Modul 2: Projektarbejde + planlægning. Kan hjælpe med projekter i gruppen.
 - iii. Modul 3: Brainstorm + projektledelse + planlægning i dybden.
 - iv. Michael, som står for PL/PA i Gudenå Distrikt, håber på at få tilmeldinger til modul 4, så dette også kan afholdes igen.

12. **Distriktsnetværk.** v/Børge Møller, DTC

I sammenhæng med punktet før, snakkede Børge omkring nogen af de ressourcer, vi har i distriktet.

Blandt andet:

- a. Stor og dygtig instruktørstab, som blandt andet afholder kurser
- b. Distriktsstabsmedlemmer, som kan komme ud og snakke om f.eks. spejder-uddannelser
- c. Der blev opfordret til at kontakte distriktet, hvis man havde et ønske omkring hjælp eller info omkring noget bestemt, og så vil distriktet bruge deres netværk til imødekomme ønsker.
- d. Der blev spurgt ind til, om distriktet kunne sende en liste ud. Dette bliver taget med på næste distriktsstabsmøde.

13. **Nyt fra Distriktet.** v/ Børge Møller, DTC

Distriktet er blevet gjort opmærksom på at det ikke er blevet skrevet til referat ved distriktsrådsmødet d. 16.03.16, at Børge Møller er Distriktschef.

- a. Alle fremmødte var enige om at der var tale om en fejl og at det skulle skrives til referat, at distriktsstaben blev sammensat med Børge Møller som Distriktschef.

14. **Nyt fra grupperne.** v/ Børge Møller, DTC

Åben dialog mellem distriktet og grupperne om evt. succeshistorier, der burde blive delt.

- a. Hadsten Gruppe oplevede at det meste af grupperådet blev opløst, hvorefter han kiggede igennem medlemssystemet, sorteret så han så alle kandidater med 2 børn og kontaktede dem herefter. Det gav i alt 4 nye grupperådsmedlemmer. Opfordre andre til at huske at "pinge" sin "forældreradar" en gang imellem.
- b. Fårvang Gruppe laver arrangementer, hvor forældre er inviteret. Det giver bedre forældrekontakt.
- c. Stilling Gruppe har haft forældrekafe mens spejderne havde møde, så lederne kunne snakke med forældrene. Fik 13 nye medlemmer fra en klasse.
- d. Søften Gruppe vil gerne i kontakt med andre der køber rafter på Spejdernes Lejr og kordinere evt. kørsel. Er pt. i kontakt med Stilling og Veng Gruppe.

15. **Evaluering af mødet.** v/ Børge Møller, DTC

- a. Godt med "Hjem og hvad så" ved Michael. Det var meget informativt
- b. Rart at få input og indblik i Hovedbestyrelsen og deres arbejde.